
“Strategie  2040”  byla  dnes
projednána Zastupitelstvem města
České  Budějovice.  Teplárně  dává
jasnou  perspektivu  na  více  než
dvacet let
úterý, 17. října 2017

29. listopadu uplyne 110 let od podpisu smlouvy o vzniku parní elektrárny,
ze které později vznikla teplárna

Od padesátých let  se mohou České Budějovice těšit  ze soustavy “centrálního
zásobování teplem”. Původně byla na místě dnešní teplárny vybudována parní
elektrárna a plnila jinou strategickou funkci. Zahájila provoz 8. února 1909 a
vyráběla elektřinu pro městské osvětlení a pohon zamýšlené městské elektrické
tramvaje. Do té doby se ještě uvažovalo o tramvaji  parní nebo tažené koňmi.
Elektrárna  se  zároveň  stala  i  zdrojem  energie  pro  soukromé  průmyslové  a
živnostenské podnikání. Byl to významný impuls k rozvoji města.

Parní elektrárna byla vybudována za městem a to tak, aby nepoškozovala životní
prostředí  města  (nebyla  hlučná  a  měla  malý  úlet  popílku,  protože  spalovala
kvalitní tříděný mostecký ořech). Pro provoz a chlazení využívala vodu z Mlýnské
stoky, tu ohřívala, a tak se mohla veřejnost v letních měsících těšit z příjemnějšího
koupání u jejího výtoku.

V padesátých letech se dosluhující elektrárna proměnila v teplárnu. Průmyslové
firmy a společnosti, které úspěšně působí na území Českých Budějovic již desítky
let, se mohly rozvíjet právě díky této skutečnosti.

Dnešní teplárna dodává teplo a teplou vodu do více než 28 300 bytů a 218 firem a
institucí, provozuje 97 kilometrů parovodů a 25 kilometrů horkovodů a patří mezi
významné městské teplárny v zemi.

Více čtěte v aktuální tiskové zprávě:
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Nejprve elektrárna a pak teplárna. Před 110 padlo klíčové rozhodnutí

https://teplarna-cb.cz/nejprve-elektrarna-a-pak-teplarna-pred-110-padlo-klicove-rozhodnuti/

